
 

Nummer 4 2010 Årgång 23 

RABBISBLADET 
OFFICIELLT ORGAN FÖR GOTLANDS MC-KLUBBAR 



 

Rabbisbladet är de gotländska motorcyklisternas favoritblaska. De klubbar som medverkar heter SMC-klubben Gotland 

Raukarna och Limestone.  

Den kommer ut fyra gånger per år. 
 

Manusstopp för 2011 blir följande datum:  
Nr 1 den 2 mars, Nr 2 den 10 maj, Nr 3 den 3 aug och Nr 4  den 10 november.  

 
 

Redaktör är Åke Hoas, till honom skickas det som NI vill ha i tidningen. 

Adressen är Vibble Lundmarks väg 2 622 60 Visby. 

Epost: ake@hoas.ws 
 

Manusstopp för nästa nummer är onsdagen den 2/3 2011! 

Den kommer i brevlådan ett par veckor senare. 
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Luciakörning den 13 dec. 2010 

Vi samlas som vanligt med våra  

Luciautsmyckade 

järnhästar vid Statoil Norr kl 18.00 

OBS: Tiden 

 
Årets Luciatåg sprider sedan sitt ljus över  
stadens gator med start kl 18.15. 
Nytt för i år är att vi fått lov till en  
utökad tur, allt för att sprida ljus och värme. 
Efter att ha skridit över stadens gator samlas vi  
på ”Märtas Café” och äter en lussebulle eller två. 

 
SMC-klubb Gotland  / Bertil 
ATP-hojarna      / Alf         

(H)Jultallrik 2010 
 
(H)jultallriken blir i år en julbuffé, 
Var? Jo, på lilla Burs Café. 
Allehanda (H)jultallriksmat väntar där på oss, 
Efteråt får man gå ut om man vill ta ett bloss. 
Så skynda skynda  att anmäla dej, 
Det här blir ett trevligt stohej. 
Vi 34 platser har, 
Vi gärna en till dig spar. 
Men du måste ringa nästan som idag, 
För dessa fort går åt tror jag. 
När våra 34 platser äro fulla, 
Kan vi inte på gränsen tulla. 
Kalaset kostar 139 kr/pers +  dricka, 
Det min vän, är så bra så man får hicka. 
Om det regnar, grått och blött det är, 
Vi åker bil utan större besvär. 
Samling som vanligt på Öster kl 10.50 
Sedan åker vi i samlad tropp kl 11.00 
Den 5 december är datumet för denna grej, 
senast den 1 december måste du bestämma dej, 
Sen är det bara att ringa Rune eller mej. 
 
Rune 26 45 19 Bertil 070-635 90 45 
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!    

Pris endast 70:- per st.+ frakt 

stig.goransson@refocus.se 
     (FÖRTYDLIGANDE: Det är SMC som säljer denna produkt och överskottet går till vår  
     fortbildnings-/ trafiksäkerhetsverksamhet) 

Monterad på fram-

skärmen på en 

BMW MC K1200S 

mailto:stig.goransson@refocus.se
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J  A  G   T  Y  C  K  E  R    A  T  T  
 



 

Kalendern 
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Datum Evenemang Tid & plats/Arrangör 

December   

5 (H)Jultallrik Arr. Gotlands SMC klubb  

13 Luciakörning Arr. Gotlands SMC klubb/ATP-hojarna 

 

NTF:s lokaler Skarphällsgatan kl. 19,00 
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Riks-År(e)smötet 2010 
 
Årsmötet SMC låg i år i Åre. Kent, Stig och jag åkte kvällsbåten upp till Nynäs och körde 
sedan till Uppsala där vi nattade över på ett vandrarhem för att slippa köra på natten. 
Torsdagen blev nästan en hel dag i sadeln på våra järnhästar, knappa 60 mil skulle  
hinnas med. Vi körde över broar, genom skogar på härligt krokiga vägar och vips var vi 
framme 9 timmar senare. 
 
Första kvällen blev mest till att göra sig hemmastadd på hotellet, lite mat i magen, prata 
med okända & kända ansikten för att sedan somna in efter en lång dags färd. 
På fredagen åkte Stig iväg till Molandbanan där det var ordnat med körning hela dagen. 
 
Jag och Kent ägnade nästan hela dagen åt ordförandekonferens. Innan kvällsmaten  
skulle serveras fanns det lite tid över. Vi blev ett gäng som åkte en sväng upp över fjället 
och hittade några riktigt härligt krokiga vägar. 
 
Lördag förmiddag var fri för egen disposition, vi var ett gäng som tog linbanan (nästan 
hela vägen) upp till Åreskutans topp, de sista knappa 300 meterna fick man vandra. De 
flesta av oss var ordentligt klädda, kanske till och med lite för välklädda, men när vi stod 
på högsta punkten/toppen var det gott med mc-kläderna. Temperatur på +2 och vind på 
17 m/s  gjorde att varm choklad smakade godare än gott. 

 
På eftermiddagen var det årsmötesförhandlingar, 157  
personer var närvarande, inte så många med tanke på att 
vi är ca 65000 totalt i SMC. 
En lokal förmåga valdes till mötesordförande och ledde 
oss igenom mötet på ett mycket trevligt sätt. Några för-
slag/motioner diskuterades och alla avslöts med allas  
gemensamma stämma: JA eller ibland NEJ.  SMC:s  
direktdemokrati, ett huvud en röst. 
 

Årsmötet var klart vid 15.30 och middagen skulle serveras kl  19.00, nu fanns det lite 
egen tid över. En del fick brått till relaxavdelningens bassäng, bastu och gym, många 
andra blev du med varandra i baren. Jag och Stig hängde på ett gäng som skulle köra 
runt Åreskutan, 15 mil senare (varav 7 på grus)  var vi tillbaka till hotellet lagom för att  
hinna göra sig klar till middagen. 
 
Efter middagen var det underhållning utav ett lokalt (Hård)-rocksband blandat med  
karaoke, stämningen var hög och festen bra. 
 
På söndagsmorgonen försökte jag mörda klockan när 
den ringde och påminde om att en lång dag på hojen 
väntade. Frukost ur framlagda påsar av vänlig köksper-
sonal i hotellfoajen innan vi startade vår 70-milafärd kl 
07.30. 
Det blev lite större vägar hemåt en färden till Åre, ty nu 
hade vi en båt att passa. 
 
Fritt ur minnet, 
Bertil G. 
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Hello Bikers ! 

 

Nu var det höst igen f… vad det går fort. Men sommaren har varit ganska 
gynnsam mot oss bikers, vi som höll oss hemma varje fall.  Nu är bågen insatt 
för säsongen och skinnkläderna inhängda på ett bra ställe och inoljade med 
ett bra medel som håller skinne mjukt  eller är du den typen som tillhör samma 

kategori som undertecknad och helt enkelt  ”bara” hänger in dom. 
 
Många av oss har väl funderingar på hur hojen skall se ut i vår när vi kommer till klubben och 
visar upp den för första gången nästa säsong.  Det finns många utryck på hur omgivningen 
reagerar när dom ser hojen t.ex. 
 
Ha du bytt hoj da ! Det kan väl tolkas som att bågen ser annorlunda ut men du har inte lyck-
ats få den rätta utstrålningen på hojen. 
 
Den va fin ! Kanske har du lyckats med en  acceptabel färgsammansättning på hojen. 
 
Va ä dä för modell da ! Då är han/hon inte med i HD-klubb. 
 
Naj, fi  f.. va han va ful!  En som du aldrig har varit eller blir kompis med. Och han/hon säger 
det aldrig så du hör det, utan omdömet kommer med  hörsägen från andra/tredje part så 
småningen om. 
 
Hmmm !  Du kan ha lyckats att fått betydligt bättre stuk på någon detalj som betraktaren inte 
lyckats med . 
 
Jä.. vad din cykel ä fin, det var det snyggaste jag sett!  Hoppsan ! här bör man vara yt-
terst vaksam betraktaren kan vara ute efter att låna pengar av dej inom snar framtid.  
 

 Tystnad ! Betraktaren går förbi utan att kommentera något, förmodligen är du och din mc  
inte mycket värd i hans ögon eller oxo är han/hon  mycket avundsjuk på din hoj. 
Ha en (f..   det känns lite tidigt) GOD JUL och GOTT NYTT ÅR 
 
Har inte så mycke mer utan vi ses på Klubben,  Maxi/Willys eller Systembolaget. 
 
Bästa Hälsningar 
 
MEMBER/LIMESTONE 
Anders 
 
Sm1muo@gotland.com 
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          Tanken från en VRS are! 
Just nu iväg till Vulcanriders årliga träff i Borghamn för Funktionärer. 
När jag ser tillbaka på MC Året så vist finns det högpunkter men också lågpunkter. 
Jag börjar väl med start i januari månad, där gjorde jag ett inlägg på vårat forum med 
Rubriken ”Vad skall vi göra åt det vita”det blev en lång följetong om detta ämne. 
 
Men tillslut så närmade vi oss Påsken och då tänkte jag nu måste det bli av! 
Långfredagen som normalt är en startdag för VRS are på Gotland var i temperatur inte 
någon hitt. Men Påskdag blev av, då var vi 15 friska och glada VRS are som gav sig av 
mot Espegards i Ljugarn och intog fika med bröd. 
 
Ja så blev då äntligen blev lite varmare och det blev lite mer åka. 
Värmen steg betydligt när våran Raukträff gick av stapeln första helgen i juni. 
Dom som både kom från och Sverige och Gotland fick åka hem med lite soleld. 
Det som jag också vill säga är att vi har bara Gotlänska råvaror som tillagas 
och äts under Raukträffen. 
 
Så blev då årsmötesdags, iväg med färjan till Oskarshamn för vidare färd mot  
Tångahed. Solen stod mitt upp på himmeln så nu av färjan i Oskarshamn mot Tånga, 
men vi kom bara till Nässjö då tändes kontrollampa angående för lite olja OJ då, vad gör 
man nu? Kolla Instruktionsboken hade varit bra ide, då hade man fått reda på hur man 
kontrollerar olja på sådan maskin. Men i goda vänners lag så fortsatte färden mot  
Jönköping dä vart tvärstopp. Där fick jag lämna in MCn . 
Skitkul utan Mc, men allt ont har alltid något gott med sig, fick åka bil till årsmötet. 
 
Men så kommer jag till det som jag tyckte var det bästa som hänt på sensommaren, 
Det var SMC sommarrally som gick av stapeln i slutet av augusti. 
Det var fåtal som hade anlänt när vi kom till Kungsgården men det kom fler och det  
kom fler. 
Vi fick information om hur när och var det skulle ske och 
gå till. 
Vi gav oss iväg till första station där vi intog Hamburgare 
med dryck, och fick samtidigt se hur man klipper gräs med 
Helikopter och mycket annat. 
 
Det fortsatt till Västergarns kyrkmur där skulle staplas bur-
kar lodrätt mot muren, det måste ju vara lätt som en plätt 
trodde jag, jo tjena! Det var inte så lätt som det såg ut men 
kul. 
 
Sedan Klintehamn ner vid flisen där var körövningar som var hur bra som helst (det här 
tycke jag var bäst=roligaste). För det här behövde jag bli bättre på. 
 
Sista station var Eksta där skulle vi kunna känna igen dofter av olika slag, det var inte  
så lätt som man trodde. Det var ett 40 tal näsor som drog in, funderade drog och funde-
rade, alla såg så lyckliga ut, jag undrar var det i burkarna som gjorde att alla såg så  
lyckliga ut. 



 

 
 
 
Hej på er alla!  
 
Ja nu är hösten här men ännu finns dagar att åka på...! 
  

 
 
Året har för  oss varit bra och klubben har satsat stort på att sätta säkerheten i Fokus!  
Genom MC-Ola bestämde vi att alla skulle få en varselväst med klubbens logga!  
De flesta har fått sina västar dock väntar nog några ...! 
  

Vi har erbjudit alla SMC:s kurv och bromskurs vilken många tog! 
  

För övrigt har alla aktiviteter flutit på och vi kan gotta oss åt ett bra år! Framöver väntar 
några styrelsemöten och Årsmötet i Februari! 
  

Vi kan glatt också hälsa Fårö bon Yngve Olsson Välkommen i Klubben! 
  

Håll koll på hemsidan där kommer vi lägga ut info framöver ! 
  

Kör försiktigt och njut av de fina dagarna! 
  

Angelica för styrelsen! 

15 

Nu kommer vi till slutet i Hablingbo Café. Där kunde man inhandla fika med bröd, 
men sen kom det alla väntat hade väntat RESULTAT vem skulle få PRIS. Jo jag 
tror nästan alla fick pris, vist är det kul att få gå fram och hämta sitt pris, man blir  
så glad när dom ropar Namnet ja just mitt namn. Vist F är det nais att få gå fram 
hämta sitt pris och höra folkets jubel. 

Det som man måste se till när det gäller medlemskap i SMC att man fångar upp på 
något vis att när man söker medlemskap med adress på Gotland så tycker jag att 
med automatik skall skall vara med i Gotlandsklubben, hoppas att styrelsen tar  
detta åt sig. Ni behövs ju! 

Hoppas att vi som trodde att SMC medlemskap gäll-
de med automatik Gotland får vara med på er  
jultallrik. 

Ja nu är alla 657 ord slut. 

Hälsningar 

Uffe VRS Gotland 
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Ordförande 

Bertil Gardell 
 

 

 

Bor: Sjonhem  
 

 

 
Kör: Yamaha sr 500  

och BMW R 1200 GS 

Vice Ordförande  

Kent Westerlund   

 

Bor: Barlingbo 

Kör: Honda X 11 

Sekreterare 

Åke Hoas 

  

 
 

Bor: Vibble  

Kör: Suzuki 1300 B-King 

Vice Sekreterare 

Linda Larsson 

 

 
 

Bor: Visby 
Kör: Suzuki GSX 750F 

Kassör 

Lars Gardelin 

 

 
 

 
 

 
 

Bor: Vall  
Kör: Kawasaki VN1500  

Mean Streak 

Ledamot 

Stig Göransson 

 

Bor: Ljugarn 

Kör: BMW K1300 GT och 
BMW F650 Dakar 

Ledamot 

Gunilla Gardell 
 

 
 

 
 

 
 

 

 

Bor: Väte 

Kör: Kawasaki  
900 custom 

mailto:bertilsr@hotmail.com?subject=smc
mailto:kent.westerlund@telia.com
mailto:ake@hoas.ws
mailto:linda.larsson@kronofogden.se
mailto:stig.goransson@refocus.se?subject=SMC
mailto:e_gardell@hotmail.com
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Suppleant 

Björn Nyman 

 

 

 

 

Bor: Visby 
Kör: Honda Transalp 

 

 

Suppleant 

Erika Sardén Johansson 

 

 

 

 

 

 

Bor: Visby  

Kör: Kawasaki 550 GPZ 
Uni-trak 

Suppleant 

Dan Olausson 

 

 

 

 

 
Bor: Visby  

Kör: Suzuki DL650  
"Vee-strom" 

  

Valberedning  

sammankallande 
Bengt Horn 

 

 

 

 

 

Bor: Fårösund 
Kör: Kawasaki VN 2000 

Valberedning 

Ingemar Eriksson  

 

 

 

 

Bor: Hemse  
Kör: Kawasaki VN 800 

Classic 

Valberedning 

Lars "Södis" Söderquist 
 

 
 

Bor: Vall 

Kör: HD 

mailto:lars@appelblom.se
mailto:leffe.rauk@telia.com
mailto:leffe.rauk@telia.com
mailto:leffe.rauk@telia.com
mailto:leffe.rauk@telia.com
mailto:sodis@gotland.com?subject=SMC
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Till Skottland på MC 
 

 
Ylva fyllde 50 och önskade sig en Skottlandsresa. 
Ett ljus tändes i Olas ögon, han såg för sin inre syn 
hur han svepte fram på sin röda glänsande BMW i 
alla kurvor och backar i ett soligt ”Highlands”.  
 
Han berättade det för Ylva men hon såg bara för   
sin inre syn hur de stretade fram i ett blåsigt, reg-
nigt och ödsligt landskap utan att ha plats för torra 
kläder i packningen, och med övernattning i B&B:s 
utan centralvärme, där kläderna inte blev torra. 

Ola byggde ett packningstorn bak på hojen . Ylva köpte ett riktigt rejält 
regnställ och impregneringsspray till stövlarna och gav med sig. 
 
Till slut bar det av. Egentligen utan nå’n vidare planering. Vi hade kollat 
vilka båtlinjer det finns till brittiska öarna. Esbjerg – Harwich var det alter-
nativ vi valde. 
Vi sträck-körde Oskarshamn – Helsingör – Esbjerg med avbrott endast 
för mat och övernattning. Bron över Stora Bält är ingen lek om det blå-
ser. 
 
Överfarten från Esbjerg till Harwich tar 16 timmar och havet var spegel-
blankt. Redan vid ombordkörningen insåg vi att alla inte är vana att åka 
båt. En del medpassagerare behövde hjälp med hur man gör fast sin MC 
på båten. En enkel match för en gotlänning eller hur? 
 

Vi kom till England mitt på dagen. Vi köpte en kar-
ta och ställde in GPS:en på ”norrut”. 
Efter ett antal timmars körning + en övernattning 
kom vi så äntligen till SKOTTLAND. 
Det såg redan vid gränsen ut som man fantiserar 
om: Böljande kullar med betande får, låga vindlan-
de murar och dramatiska klippor ner mot Nord-
sjön. 
Solen sken och det var såå vackert. 
Vi upptäckte att Skottland är nerlusat med B&B. 
Om det är fullt på det ena går man vidare till näs-
ta. 

Två nätter i Edinburgh med sedvanliga besök på slottet, utsiktstornet 
m.m. 
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I staden Braemar i Cairngorms-bergen skulle det vara ”Highland games” 
hela dagen. Vi kom dit vid två-tiden och precis när vi parkerade MC:n på 
en åker hörde vi att folk sjöng ”Good save our gracious queen” en bit 
bort. ”Är det slut?” frågade vi närmsta dam. ”Oh no, the QUEEN just arri-
ved”, sa hon. Så vi knallade bort och hamnade på nåt som liknade 
Stångaspelen, förutom att hälften av alla män och pojkar bar kilt, att det 
spelades säckpipe-musik hela tiden, att stångstörtarna fick hjälp att lyfta 
upp stången, och att Drottning Elizabeth delade ut priser. 

 
När alla vinnare var utsedda och Drottningen 
åkt iväg under högljutt säckpipe-
ackompanjemang styrde vi  
vidare mot Dufftown. 
Vi åkte genom de allra vackraste bergen, fyllda 
av ljung och mjuka kullar. Vi var ömsom så 
högt att vi slog  
huvudet i molnen, och ömsom så lågt att det 
kändes som vi var under havsytan. 

 
Plötsligt, som från ingenstans, dök Dufftown upp. Det började skymma, 
men som vanligt var det lätt att hitta övernattning. 
”Rome was built on seven hills, Dufftown was built on seven ’stills”, som 
man sa. Vilket innebar att det fanns 7 whiskey-destillerier på prome-
nadavstånd i och runt Dufftown.  
 
Ola hade valt Glenfiddich som provningsställe. Vi fick en gratis rund-
vandring inklusive provsmakning. Man fick även sniffa på 
20 år gammal, respektive 36 år gammal whiskey i tunnor. 
Olas favvo blev den 15-åriga sorten. 
I väntan på att destilleriet skulle öppna körde vi runt lite. 
Det var massor med motorcyklister överallt. Vi frågade om 
det var nå’t särskilt på gång men fick svaret att det var lika-
dant alla helger. Mängder med MC-åkare som brände loss 
på de kurviga backiga och hyfsat låg-trafikerade vägarna 
runt Dufftown. På macken pratade vi med några som jäm-
förde på däcken hur mycket de hade vikt ner hojarna. Det 
var mindre lätt att förstå vad de sa, men så mycket kom 
fram i alla fall, att de tyckte vi hade groteskt mycket packning. 
 
Efter Dufftown åkte vi mot Inverness och Loch Ness. Vi hade bestämt att 
försöka bada i Loch Ness och redan efter en dryg mil längs östra kusten 
kom vi till en badplats. Vattnet var kallt, men inte kallare än i Tofta i juni. 
Inget odjur bet oss i tårna. 
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Östra vägen om Loch Ness går så nära vattnet att man har fin utsikt hela 
tiden. En väg som rekommenderas. 

I sydänden på Loch Ness ligger en by som heter 
Fort Augustus. Där finns en slusstrappa med 7 
steg, en svängbro som delar byn och man kan 
åka på båtturer på Loch Ness, antingen med den 
bekväma lilla kryssaren eller med en Powerboat. 
Han som kör Powerbåten sägs blåsa igenom byn 
på sin Yamaha på kvällarna så fort att alla in-
brottslarm går igång av vibrationerna. 

 
Från Fort Augustus är det inte långt till Isle of Skye, som många hade  
rekommenderat. Där finns det enda vi såg av garner och skinn. Vi som 
är vana att se skyltar om försäljning av ”skinn”, ”tovat”, ”garn” i varje krök 
fick på förfrågan reda på att nästan all fåruppfödning (som det ju finns 
väldigt gott om) går ut på köttproduktion. Skinnen och ullen är inget värt. 
Man tror att det är påhitt, men rätt som det var kunde det stå en skock får 
tvärs över vägen, med en knotig gammal herde i bakgrun-
den som försökte få fåren att gå ur vägen. En annan sak 
som visar att man är ”på landet” är att alla skyltar är två-
språkiga, till och med i affärerna. 

Isle of Skye är inte Highlands, men väldigt ber-
gigt. Fina utsiktsställen med alla små-öar runtom-
kring och rätt blåsigt. Vi tog färjan från Ardvasar 
till Mallaig. I hamnen träffade vi fler hoj-åkare. De 
rekommenderade att inte ha så mycket packning 
med sig. Man kan köpa billiga underkläder och 
kasta efter hand. Finkläder är onödigt när man 
åker hoj. 

I Fort William tillbringade vi vår sista natt i Skottland. Av en slump åt vi 
vår middag på en sport-bar. Det visade sig pågå en EM-kval-match mel-
lan Skottland och Lichtenstein. Efter 90 minuter stod det 1-1. Lokalen vi-
brerade av spänningen och när skottarna i förlängning fick in ett mål 
trodde vi taket skulle lyfta. Ett så’nt jubel! 

En av våra sista B&B-värdar, rekommenderade 
oss en liten omväg runt Lake District i västra 
England. Mer får, mer kullar, mer fina utsikter. 
Och branta vägar. Det var 20% lutning på sina 
ställen (Gutebacken är 8 %). Det är absolut ett 
område som vi kan tänka oss att besöka igen. 
Efter ett par nätter till i resan genom England tog 
vi båten tillbaka till Esbjerg. Ännu en gång hade 
vi makalös tur med vädret, ännu en gång fick vi 
en båttur på ett kav lugnt Nordsjön. 
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Vi hade ju kört i dagsljus hela tiden, men när vi 
åkte hem från Visby hamn var det natt. Halvljuset 
lyste uppe i trädtopparna. Vem sa att vi hade 
mycket packning? 
 
 
 
 
 

One tomato said to the other: 

I’ll go first, you can catch up later. 
 
 

What do whales eat? 

Fish and ships. 

 

 

Why didn’t the skeleton go to the party? 

He had no body to go with. 

 

 

What does a sick bird need? 

Tweetment. 

 

 

Why are pianos so hard to open? 

The keys are inside. 

 

Why don't bats live alone? 

They like to hang around with friends. 

 

 

 

 

Ett mycket stort tack från Rabbisbladsredaktören  

för denna berättelse. Sådana här berättelse vill vi  

se mera av till kommande Rabbisblad. 
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